
 

Referat fra skolebestyrelsesmøde 

 
Mødetidspunkt D. 5.3. kl. 18.00-20.00  

Der er mad fra kl. 17.30 

Sted Personalerummet 

Medlemmer Samia Sofie Kappe, Formand (SK), Heidi Normann Eriksen (HE), Heidi Juul (HJ), Mikkel Taudorf (MT),  

Anne Line Mikkelsen (AM), Tina Juul (TJ) 

Julie Quass Pedersen (JP), Kommunalbestyrelsesrepræsentant, 

Trine Mønster, medarbejderrepræsentant (TM), Kasper Bidstrup Thorsen, medarbejderrepræsentant (KT) 

Felix Persson, Elevrådsformand 

Søren Wadt, (SW), Skoleleder, Jacob Kofoed (JK), Viceskoleleder 

Fraværende m. afbud Trine Mønsterre,  

 

Punkt 

/tid 

Dagsordenspunkt Indhold i punktet og evt. proces  Referat Ansv. 

1. 

18.00 

 

Godkendelse af 

dagsordenen 

 

Godkendelse af dagsordenen og kort præsentation 

af Skolens nye skoleleder Søren Wadt 

Velkomst til Søren Wadt. Ny skoleleder fra 1. marts 

2024. Søren fortalt om sin ledelsesbaggrund og hans 

seneste arbejde i forvaltningen 

Kort præsentation af SKB – medlemmer.   

 

Dagsorden er godkendt med en mindre flytning af 

punktet om økonomi.  

SK 

2. 

18.05 

Orientering fra elev-

rådet 

Felix orienterer omkring seneste nyt fra skolen og 
fra Rudersdals Fælleselevråd 
 

Felix orienterede om kommende elevrådsmøde på 

skolen. Der skal bl.a. tales om fællesskabsaktiviteter 

f.eks. julefodbold og hvordan det kan ny tænkes. 

Søren fortalte, at der bliver arbejdet på at udskolings-

fest på tværs af skolerne. Der kommer mere informa-

tion ud til elevrådene. 

JK 



3. 

18.20 

Status på økonomi 
samt budget for 
2024 

Skolen fremlægger regnskabet for 2023. 

Budget for 2024 fremlægges. 

JK fremlagde de regnskabstal skolen kender på nu-

værende tidspunkt. Der bliver fortsat arbejde i regn-

skabet på forvaltningsniveau.  

På nuværende tidspunkt er tallene for 2023 som føl-

gende: 

- Almen går ud med et underskud på 968.891 kr. 

- Special afd. går ud med et underskud 31.000 kr. 

I lang tid så det ud til at begge afdelinger ville komme 

ud med et større underskud, men et indkøbsstop i 

november og december rettede noget op til resulta-

tet. 

JK fremlagde budgettet for kommende skoleår. 

Budgettet er lavet ud fra hvordan elevtallene ser ud i 

dag. Det vil betyde at almen skolen vil gå ud med et 

underskud på 1.3 mio. og specialafdelingen vil gå ud 

med et underskud på 750.000 kr. 

Underskuddet i almen skolen vil ændre sig over tid, 

da skolen har viden om en naturlig personaletilpas-

ning op mod sommerferien. 

Billedet for specialafdelingen kommer også til at æn-

dre sig, da skolen har viden om at der er elever på 

vej til specialafdelingen gennem visitationen. 

 

Det blev påpeget at grupperne er små, og det kan 

udfordre for grupperne at optage nye elever. Udfor-

dringen er ustabilitet i dynamikken blandt eleverne og 

mindre faglig fokus. Derudover trækker det også 

hårdt på personalet, hvis der hele tiden kommer nye 

elever til grupperne. 

JK 



Yderligere blev det fortalt at fra et forældre perspektiv 

ikke altid er ukompliceret at specialafdelingen ligger 

på almen skole. Der opleves snak om ”Dem der fra 

specialafdelingen” fra forældre og elever. 

Det vil være gavnligt med et større fokus på, hvad 

specialafdelingen er for en størrelse. 

 

Budgetterne Bestyrelsen har godkendt budgettet med 

en viden om, at det over tid se bedre ud. SKB mener 

fortsat, og på trods af de nyligt tilførte ekstra midler,  

at skolen har et meget stramt budget. 

4. 

18.50 

Timetalsplan 

 

Skolen fremlægger timetalsplan for skoleåret 24-25 
til godkendelse. 
Som en del af drøftelsen skal bestyrelsen forholde 
sig til mulighederne for afkortning af skoledagen. 
 

JK orienterede om timetalsplanen. Skolen har valgt at 

lægge sig meget op af undervisningsministeriets vej-

ledende time. Skolen har dog valgt at tilkøb musikun-

dervisning på 6. årgang og konverteret lektionen til 

dansk. Derudover har skolen valgt af understøtte kul-

turfag og naturfag ved at øge timetallet, således klas-

ser har 2 lektioner i alle kulturfag og naturfag. 

 

Der blev spurgt ind til HDS på 4. årgang. Kan man re-

ducere HDS fra 3 til 2 lektioner eller sætte to voksen 

på timerne. 

Søren berettede om mulighederne for at samle eller 

semester læse timerne således man ikke har 1 lek-

tion HDS.    

 

Skolebestyrelsen gav lov til at skolen går videre time-

talsplanen og ansøgning om muligheden for at 

JK 



reducere skoledagen, således den understøttede tid 

går til en trivselslektion og to-voksentimer.  

5. 

19.20 

Ramme for alkohol 
ved forældrearran-
gementer 

Skolen har udarbejdet en retningslinje for forældre-
arrangementer på skolen. 
Denne drøftes i bestyrelsen. 

Skolebestyrelsen drøftede retningslinjen og var enige 

i, at fællesarrangementer på skolen skal foregå uden 

alkohol.  

Ved forældrearrangementer på skolen vil forældrene 

modtage retningslinjerne. 

SW 

6. 

19.40 

Skoleudviklingssam-
tale 
 

Skolen havde skoleudviklingssamtale d. 29.2. 
Skolen fortæller fra dagen. Herunder fokus på sko-
lens datasæt og de resultater, der blev fokuseret på 
ved samtalen. 
 

Søren fortalte om skoleudviklingssamtalen. Skolen 

havde valgt at fokusere på arbejdet med trivsel ve d 

at have fokus på deltagelsesmuligheder for alle i sko-

len og SFO/SFK. Der blev præsenteret, hvordan sko-

len arbejde systematisk med teamudviklingssamtaler 

for at få lærer/pædagoger til at tage reflektere over 

praksis.  

Derefter brugte skolen skoleudviklingssamtalen til at 

lyse på de udfordringer lærer/pædagoger skal rumme 

i forhold til krav fra forældre, elever der af forskellige 

grunde er udfordret trivselsmæssigt og forventninger 

om at skabe et fagligt niveau, der ramme alle inden 

for deres nærmeste zone for læring. 

  

Skolen havde valgt at fokusere på etablering af x-fag. 

X-fag er et tilbud til de elever der er særlig motiveret 

og dygtige, hvor de møder andre børn med samme 

motivation og dygtighed.  

 

Samtalen blev afsluttet ved at deltagerne gik på op-

dagelse i skolen datasæt. Det gav anledning til reflek-

sion og diskussion blandt deltagerne. 

SW 

 



  

Kommende temaer: 
Skolebestyrelsen går på datajagt. 
Aftale møde med kontaktforældrene – Kontaktforældremødet blev evalueret på SKBmøde d. 13.11.2023. Referatet findes på hjemmesiden.  
Genoptage arbejdet med principper 
 
Kommende møder: 

18.4. og 4.6. 

 
 

 

 

SW foreslår at det gøres på et af de kommende be-

styrelsesmøder, hvor SKB-medlemmer går på data-

jagt.   

9.  

19.50 

Nyt fra SkoleForum 

(Fast punkt) 

 

 SK – berettede om Skoleforum, hvor diskussionen 

gik på samarbejdet mellem forvaltning, skolebestyrel-

serne og politikerne. Efterfølgende er der kommet et 

skriv fra alle skolebestyrelser til politikerne, hvor der 

bliver givet udtryk for at skolerne har brug for ar-

bejdsro.     

SK/SW 

10. 

19.55 

 

Meddelelser  Alle bestyrelsens medlemmer har mulighed for at 

orientere under dette punkt. 

 

Der var ingen meddelelser SK 

11. 

 

Eventuelt 

 

Foredrag af David Madsen d. 9.4 far 19 til 21 for 

alle skolens forældre. Foredraget handler udfordrin-

gerne med meget brug af skærme. 

 

 

Skolebestyrelsen godkender foredraget.   



 


